
Arvoisa puheenjohtaja, aluevaltuutetut, viranhaltijat ja erityisesti vantaa-keravalaiset, 

 

Tässä puheessani nostoja Valta kuuluu kansalle ry:n aluevaltuustoryhmän puheenvuoroista ja 

tekemistämme aloitteista. 

 

Ensimmäisestä ryhmäpuheenvuorosta maaliskuussa 2022: 

- onko hyvinvointialueissa mitään uutta (lähes samat poliitikot kuin aina ennenkin) 

- kassakaappisopimus vuoden 2022 aluevaalissa (vastuupaikat jaettiin jo puoli vuotta ennen vaalia) 

- vain 39% äänesti aluevaalissa 2022 Vantaalla (vuonna 2025 vain hieman enemmän) 

- miten kansa saadaan taas kiinnostumaan ja luottamaan politiikkaan? 

- keravalaiset jäävät vantaalaisten jalkoihin 

- Vantaan surullinen korruptiohistoria 

- valmiussuunnittelun puute 

- valta takaisin kansalle, jolle se perustuslakimme mukaan kuuluu! 

 

Ryhmäpuheenvuorosta joulukuussa 2022: 

- sähkön riittävyys ja energian järkyttävät hinnat 

- sote-sektorin asiakastyö on erittäin ruuhkaantunut, kärsii työvoimapulasta ja vajaista 

talousresursseista 

- Vantaan-Keravan hyvinvointialuekin aloittaa vuoden alussa toimintansa kymmeniä miljoonia 

alijäämäisellä budjetilla. 

- ’konsulttidemokratian’ jättimäiset kustannukset, joita varsinkin ICT-hankintojen teettäminen 

kiireessä aiheutti   

- varautumisen ja valmiussuunnittelun tärkeys 

- pelastustoimen riittävien resurssien turvaaminen nyt, kun monet uhkakuvat poikkeusoloista ovat 

realisoituneet, mm. Ukrainan sota ja korona 

- kansalaisten luottamus hallintoon syntyy pitkälti juuri avoimesta viestinnästä ja kansalaisten 

osallistamisesta suoran vuorovaikutuksen kautta päätöksentekijöihin 

- VKK:n valtuustoryhmä tarjosi aluevaltuuston kokouksista tavallisten kansalaisten seuraamaa live-

lähetystä, jossa aluevaltuutetut olisivat haastattelujen kautta saaneet avata päätöksentekoa 

kansalaisille 

- rakenteellista korruptiota, ns. maan tapaa ja hyvä veli -verkostoja, ei pääsääntöisesti tunnisteta 

vakaviksi korruption ilmenemismuodoiksi. Tätä asiaa on hyvä kaikkien aluevaltuutettujen miettiä 

varsinkin täällä Vantaalla 

 

Valtuustoaloite helmikuu 2023: ennakointia lakisääteisen väärinkäytösten ilmiantokanavan 

perustamiseksi hyvinvointialueelle, ns. Whistleblower-direktiivi 

 

Valtuustoaloite toukokuu 2023: hallinnon avoimuuden edistäminen Vantaan ja Keravan 

hyvinvointialueella järjestämällä koulutusta luottamushenkilöille ja viranhaltijoille julkisuuslain 

velvoitteista 

 

Lisäksi käytimme kesäkuussa 2023 puheenvuoron kaksikielisyysohjelmasta: 

- ruotsinkielisten etuoikeudet ovat vielä tänäkin päivänä Vantaan ja Keravan hyvinvointialueella 

kieliryhmän minimaalisuuteen nähden todella suuria, mikä on positiivista syrjintää suurempia 

kieliryhmiä ja erityisesti suomenkielisiä kohtaan 

 

 



Valtuustoaloite marraskuu 2023: nuorison väkivallan ja jengiytymisen ehkäiseminen. On hyvä 

muistaa, että Vantaa on kaikilla mittareilla Suomen rikollisin kaupunki. 

 

Ryhmäpuheenvuoro joulukuu 2023: 

- hyvinvointialueuudistuksen päätti Suomen edellinen eduskunta, jolloin hallituspuolueina olivat SDP, 

vihervasemmistopuolueet, keskusta ja RKP. He ovat pääsyylliset, mutta kaikki vanhat puolueet ovat 

olleet hallitusvastuussa soteuudistuksen kehityskaaren aikana 

- Helsinki, Vantaa ja Espoo on yhdistettävä yhdeksi hyvinvointialueeksi, koska väestörakenne näillä 

alueilla poikkeaa monikulttuurisuutensa osalta muusta Uudestamaasta ja Suomesta jyrkästi 

 

Ryhmäpuheenvuoro huhtikuu 2024: 

- Vuodesta 2023 vuoteen 2030 vieraskielisten osuus Vantaan ja Keravan väestöstä nousee 23%:sta 

32%:iin 

- kokonaisuudessa alueen väestömäärä lisääntyy tuolla jaksolla Keravan kaupungin väestön verran ja 

suurin osa lisäyksestä tulee vieraskielisistä ihmisistä 

- kaikilla on tiedossa, että nimenomaan vieraskielisten palvelut kuormittavat sote-sektoria erittäin 

paljon 

 

Nykyisen aluevaltuuston suurin epäonnistuminen ja tärkein evästys tulevalle aluevaltuustolle:  

Teidän on otettava vakavasti koronarokotteista vammautuneiden ihmisten hoitaminen. 

Valtuustoaloite kesäkuu 2024: kriisiryhmän perustaminen ja hoitopolun kehittäminen 

koronarokotehaitoista kärsiville.  

Hyvinvointialue, aluevaltuusto ja aluehallitus ovat tällä hetkellä täysin sokeita tälle suurelle 

potilasryhmälle. 

 

Ryhmäpuheenvuoro joulukuu 2024: 

- Reformi-studion striimiä seurasi yleensä 10-kertainen katsojamäärä kuin suurella rahalla tuotettua 

aluevaltuuston virallista striimiä täältä valtuustosalista 

- evästyksenä tulevalle aluevaltuustolle: sallikaa kansalaistoimittajien työ, jotta alueen asukkaat 

kiinnostuvat taas politiikasta. Nykyinen aluevaltuusto ei hyödyntänyt suositun Youtube-kanavamme 

mahdollisuuksia viestiä kansalaisille. 

 

Valtuustoaloite joulukuu 2024: välitön toimenpidepyyntö koronarokotteiden aiheuttamien 

haittavaikutusten vuoksi.   

Valtuustoaloite joulukuu 2024: riskianalyysin tekeminen digitalisaation mukanaan tuomille haasteille 

hyvinvointialueella. 

 

Aluevaltuustoryhmämme ei saanut vaaleissa mandaattia jatkaa työtämme, mutta toivottavasti 

esittämämme ajatukset saavat jotkut teistä kiinnostumaan nostamiemme teemojen työstämisestä 

eteenpäin tulevalla kaudella. 

Lopuksi haluan kiittää kuluneesta valtuustokaudesta viranhaltijoita, valtuustokollegoitani ja erityisesti 

vantaa-keravalaisia. 

Kiitos. 


